



ဥပဒေကြမ်း

စာမျက်နှာ ၁၁ မှ

အသုံးပြုပြီး ကျန်ဘာသာရပ်များကို မိခင်ဘာသာစကားဖြင့် သင်ကြားသင်ယူခွင့်ရှိသည်။

(ဂ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများစွာနေထိုင်သော မြို့ပေါ်ကျောင်းများတွင် ကျောင်းသားများသည် မြန်မာဘာသာစကားကို ကျွမ်းကျင်ပြီးဖြစ်ပါက မြန်မာဘာသာစကားကို မိခင်ဘာသာစကားအဖြစ် အသုံးပြုသင်ကြားမည်။

(ဃ) မိခင်ဘာသာစကားကို ရှေးဦးကလေးပညာရေးကဏ္ဍတွင် ၁၀၀%၊ မူလတန်းအောက်ဆင့်တွင် ၆၀%၊ မူလတန်းအထက်ဆင့်တွင် ၄၀% သင်ကြားရန်။

(စ) ဒေသဆိုင်ရာပညာရေးလုပ်ငန်းများနှင့် သက်ဆိုင်သော ဆုံးဖြတ်ချက်များချမှတ်ရာတွင် ပညာရေးဆိုင်ရာ လူထုအဖွဲ့အစည်းများ၊ လွတ်လပ်သောပညာရှင်များ၊ ဆရာများ၊ မိဘများ၊ ကျောင်းသားများ၊ ဒေသခံများပါဝင်ခွင့်ရှိသည်။

(ဆ) တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်နှင့်ကျောင်းများသည် ပညာရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများကို လွတ်လပ်စွာ စီမံခန့်ခွဲခွင့်ရှိသည်။

(ကက) တက္ကသိုလ်ကျောင်းများ၏ စီမံခန့်ခွဲရေးကို တက္ကသိုလ်အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီမှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်မည်။

(ခခ) တက္ကသိုလ်အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီတွင် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာပါမောက္ခများ၊ စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဆရာသမဂ္ဂနှင့် ကျောင်းသားသမဂ္ဂမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ လွတ်လပ်သောပညာရှင်များ ပါဝင်သည်။

(ဂဂ) တက္ကသိုလ်အချင်းချင်း ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရန်လိုအပ်ပါက တက္ကသိုလ်အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအချင်းချင်း ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မည်။

(ဃဃ) ကျောင်းများ၏စီမံခန့်ခွဲရေးကို ကျောင်းအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့မှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်မည်။

(ငင) ကျောင်းအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့တွင်ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ ဆရာသမဂ္ဂကိုယ်စားလှယ်၊ ကျောင်းသားမိဘကိုယ်စားလှယ်နှင့် ရပ်ရွာမှ လေးစားယုံကြည်သူများပါဝင်သည်။

(စစ) ကျောင်းအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များမှာ ကျောင်းသားလက်ခံခြင်း၊ ဆရာ၊ ဆရာမများနှင့်ဝန်ထမ်းများခန့်ထားခြင်း၊ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဆောင်ရွက်ခြင်း၊ မိခင်ဘာသာစကားသင်ကြားရန်ရွေးချယ်ဆုံးဖြတ်ခြင်း၊ ကျောင်းသားများ၏တတ်မြောက်မှုကိုစစ်ဆေးခြင်း၊ ဘဏ္ဍာငွေစီမံခန့်ခွဲခြင်းနှင့် ကျောင်းအဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်မည်။

၂၃။ အမျိုးသားပညာရေး ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၆ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) ကို အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးပြီး ပုဒ်မခွဲ (ဂ) ၏ နောက်တွင် ပုဒ်မခွဲ (ဃ) (င) (စ) တို့ကို ပြည့်စွက်မည်။

(ဂ) “အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် သင်ယူမှုဖြစ်စဉ်အတွင်း စစ်ဆေးသောသင်ယူမှုကို အားပေးမြှင့်တင်သည့် သင်ယူမှုဖြစ်စဉ်အတွင်း သင်ယူမှုကို အားပေးသောစစ်ဆေးနည်းစနစ်ကျင့်သုံးမည်။”

(ဃ) “အလွတ်ကျက် အလွတ်ဖြေရသည့်မှတ်မိခြင်းကို စစ်ဆေးသောစာမေးပွဲစနစ်များကိုဖျက်သိမ်းမည်။”

(င) “တက္ကသိုလ်များတွင်လည်း အလွတ်ကျက်မှတ်ဖြေဆိုရသည့်စာမေးပွဲများအစား ကျောင်းသားများ၏လုပ်ဆောင်ချက်များ၊ စာတမ်းများတင်ပြမှုများ၊ သုတေသနလေ့လာမှုများအပေါ် အခြေခံစစ်ဆေးမည်။”

(စ) “ရလဒ်တစ်ခုတည်းအပေါ် စစ်ဆေးတိုင်းတာခြင်းထက် သင်ယူမှုဖြစ်စဉ်တိုးတက်မှုကို ထည့်သွင်းစစ်ဆေးမည်။”

၂၄။ အမျိုးသားရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၁၇ ကို အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးမည်။

“၁၇။ အခမဲ့သင်ယူရေး အလယ်တန်းပညာရေးကို ဆောင်ရွက်မည်။”

၂၅။ အမျိုးသားပညာရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၁၉ ကို အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးမည်။

“၁၉။ မြန်မာနိုင်ငံတွင်နေထိုင်သည့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ ကလေးများအတွက် မိခင်ဘာသာစကား အခြေပြဘာသာစကားစုံ သင်ကြားရေးစနစ်ကို ရှေးဦးကလေးသူငယ်ပညာရေးမှစ၍ ကျင့်သုံးမည်။”

၂၆။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၀ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) အား အောက်ပါအတိုင်း ပြင်ဆင်မည်။

“(ဂ) နိုင်ငံတော်ရှိ တိုင်းရင်းသားအားလုံး၏ ဘာသာစကား၊ စာပေ၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အနုပညာ၊ ရိုးရာဓလေ့နှင့် သမိုင်းအမွေအနှစ်တို့၏ အနှစ်သာရများကို တန်ဖိုးထား၍ တိုင်းရင်းသားအားလုံးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် နိုင်ငံတော်ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အတွက် ပံ့ပိုးရမည်။”

၂၇။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေပုဒ်မ ၂၀ ပုဒ်မခွဲ (ဂ)၏ နောက်တွင် ပုဒ်မခွဲ (ဃ)ကို အောက်ပါအတိုင်း အသစ်ပြည့်စွက်ရမည်။

“(ဃ) မသန်စွမ်းသူများကိုသင်ကြားပေးနိုင်သည့် ဆရာ၊ ဆရာမများလေ့ကျင့်သင်ကြားပေးမည်။”

၂၈။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေပုဒ်မ ၂၁ ပုဒ်မခွဲ (က)ကို ပယ်ဖျက်သည်။

၂၉။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၁ ပုဒ်မခွဲ (ခ) တွင် အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးရမည်။

“(ခ) အလယ်တန်းအဆင့်ပြီးမြောက်ပြီးသူများနှင့် ညီမျှသည့် အရည်အချင်းရှိသူများတက်ရောက်နိုင်သော အလယ်တန်း

အဆင့် နည်းပညာနှင့် သက်မွေးပညာရေး”

၃၀။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၁ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) တွင် အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးရမည်။

“(ဂ) အထက်တန်းအဆင့်ပြီးမြောက်ပြီးသူများနှင့် ညီမျှသည့် အရည်အချင်းရှိသူများ တက်ရောက်နိုင်သော ဘွဲ့ကြို ဒီပလိုမာအဆင့်နည်းပညာနှင့် သက်မွေးပညာရေး”

၃၁။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၂ တွင် အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးရမည်။

“ပုဒ်မ ၂၁ ပါပညာရေးအဆင့်များတွင် သင်ရိုးညွှန်းတမ်း အရည်အသွေးနှင့်အညီ ဒီပလိုမာနှင့် အောင်လက်မှတ် အမျိုးအစားတို့ကို အမျိုးသားပညာရေးအဆင့်အတန်းနှင့် အရည်အသွေးအာမခံမှု အကဲဖြတ်ကော်မတီမှ သတ်မှတ်မည်။”

၃၂။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၄ တွင် အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးရမည်။

“၂၄။ နည်းပညာနှင့် သက်မွေးပညာရေးဆိုင်ရာ ကျောင်းများနှင့် သင်တန်းများကို ဤဥပဒေနှင့်အညီ စီမံခန့်ခွဲခွင့်ရှိသော ကျောင်းများနှင့် သင်တန်းများအဖြစ် ထူထောင်ရမည်။”

၃၃။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၇ တွင် အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးရမည်။

“၂၇။ နည်းပညာနှင့် သက်မွေးပညာရေးဆိုင်ရာ ကျောင်းများနှင့် သင်တန်းများကို ဤဥပဒေနှင့်အညီ စီမံခန့်ခွဲခွင့်ရှိသော ကျောင်းများနှင့် သင်တန်းများအဖြစ် ထူထောင်ရမည်။”

၃၄။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၇ တွင် အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးရမည်။

“၂၇။ တက္ကသိုလ်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရန်လိုအပ်ပါက တက္ကသိုလ်အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအချင်းချင်း ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မည်။”

၃၅။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၈ တွင် အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးရမည်။

“၂၈။ တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်အတွက်သင်ယူလိုသည့် ဘာသာရပ်နှင့် တက္ကသိုလ်ကို ကျောင်းသားကိုယ်တိုင် ဆုံးဖြတ်ရွေးချယ်ခွင့်ရှိရန်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်သည် အခြေခံအထက်တန်းစာမေးပွဲရမှတ်ဖြင့် ဆုံးဖြတ်ခြင်းမဟုတ်ဘဲ သင်ယူမည့်ဘာသာရပ်၏ လိုအပ်ချက်အရ ကျောင်းသားများ၏လေ့လာသင်ယူထားရှိမှုအပေါ် အခြေခံရွေးချယ်ရန်နှင့် ကျောင်းသား၏ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များကို တက္ကသိုလ်က ဖြည့်ဆည်းပေးသည့်စနစ်ထားရှိရန်ဖြစ်သည်။”

၃၅။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၄ (ဆ) အား အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးမည်။

“(ဆ) အထူးကျောင်းများ”

၃၆။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၄ (ဇ) နောက်တွင် ပုဒ်မခွဲ (ည) ကို အောက်ပါအတိုင်း ပြည့်စွက်မည်။

“(ည) အခြားဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်းများမှ ဖွင့်လှစ်ထားသော ပညာရေးကျောင်းများ”

၃၇။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၅ အားအောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးမည်။

“၃၅။ အခြေခံပညာရေးကျောင်း၊ သင်တန်းကျောင်း၊ နည်းပညာနှင့် သက်မွေးပညာရေးကျောင်း၊ အဆင့်မြင့်ပညာရေး အဆင့်အတန်းရှိသောကျောင်း၊ တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်နှင့်သိပ္ပံများနှင့် နိုင်ငံခြား တက္ကသိုလ်တစ်ခုခု၏ ကျောင်းခွဲများဖွင့်လှစ်ခြင်းသည် ဤဥပဒေနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိစေရမည်။”

၃၈။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၆ အား အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးမည်။

“၃၆။ ပုဒ်မ ၃၄ တွင် ဖော်ပြထားသော ကျောင်းများသည် သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်၊ ဘွဲ့ဒီဂရီ၊ ဒီပလိုမာအောင်လက်မှတ်တို့ကို ထုတ်ပေးပိုင်ခွင့်ရှိသည်။”

၃၉။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၇ ကို အောက်ပါအတိုင်းအစားထိုးမည်။

“၃၇။ ဝန်ကြီးဌာနနှင့်သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနတို့သည်”

(က) မသန်စွမ်းသူများအတွက် ပညာသင်ယူသည့်အဆင့် တိုင်းတွင် အများနည်းတူ တန်းတူပညာသင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်နေသောအစီအမံများ၊ အထောက်အကူပြုပစ္စည်းကိရိယာများ၊ သင်ကြားနည်းစနစ်များ၊ သင့်လျော်သောညှိနှိုင်းစီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးမှုများကို ပြုလုပ်ပေးရမည်။ မသန်စွမ်းသူများအတွက် အတားအဆီးမရှိသော ကျောင်းပတ်ဝန်းကျင်ဖန်တီးပေးရမည်။

(ခ) ပင်မပညာရေးစနစ်ဖြင့်သင်ကြားနိုင်ရန်ခက်ခဲသည့် မသန်စွမ်းသူများအတွက် အထူးပညာရေးအစီအစဉ်ဖြင့် သင်ကြားပေးသောကျောင်းများထူထောင်နိုင်ရန် စီစဉ်ပေးရမည်။ ပုဂ္ဂလိက၊ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် မသန်စွမ်းအသင်းအဖွဲ့များက ဖွင့်လှစ်လိုပါက ဖွင့်လှစ်နိုင်သည်။”

၄၀။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၈ ကိုအောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးမည်။

“၃၈။ ဝန်ကြီးဌာနနှင့်ဒေသဆိုင်ရာ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များသည် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်၍-

(က) ရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားများ၏ သားသမီးများနှင့် မိသားစုဝင်များအတွက် အခမဲ့သင်ယူရေး အလယ်တန်းပညာရေးပြီးမြောက်စေရေးအတွက် ရွှေ့လျားကျောင်းများတည်ထောင်နိုင်ရန် စီစဉ်ပေးရမည်။

(ခ) ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနည်းပါးသော၊ နယ်မြေအေးချမ်းမှုမရှိသော၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးခက်ခဲသော ဒေသများနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြုံတွေ့နေရသောဒေသများအတွက် အရေးပေါ်ယာယီကျောင်းများ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးသည့် ပညာရေးအထူးဝန်ဆောင်မှုကို စီစဉ်ပေးရမည်။”

၄၁။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၉ ပါ “ကော်မရှင်”ဟူသော စကား

ရပ်ကို “အမျိုးသားသင်ရိုးညွှန်းတမ်း ရေးဆွဲရေးကော်မတီ”ဟူသော စကားရပ်ဖြင့် အစားထိုးမည်။

၄၂။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၉ ပုဒ်မခွဲ (ဆ)အား အောက်ပါအတိုင်းအစားထိုးမည်။

“(ဆ) သင်ရိုးညွှန်းတမ်းစံကိုအခြေခံ၍ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းဖွံ့ဖြိုးမှုကို ဒေသအလိုက်၊ ကျောင်းအလိုက်လွတ်လပ်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ခွင့်ရှိရေး။”

၄၃။ အမျိုးသားပညာရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၄၀ အား အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးမည်။

“၄၀။ (က) အမျိုးသားသင်ရိုးညွှန်းတမ်း ရေးဆွဲရေးကော်မတီကို အောက်ပါအတိုင်းအဖွဲ့ဝင်အနည်းဆုံး ၉ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းမည်။

(ကက) ကျောင်းသားသမဂ္ဂ၊ ဆရာသမဂ္ဂနှင့် အရပ်ဘက် အဖွဲ့အစည်းများမှ အဆိုပြုထောက်ခံတင်ပြသည့် လွတ်လပ်သောပညာရှင် အနည်းဆုံး ၅ ဦး။

(ခခ) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များမှ ရွေးချယ်သော ပညာရှင် ၂ ဦး။

(ဂဂ) ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ခန့်အပ်သောပညာရှင် ၂ ဦး။

(ခ) အဆိုပါကော်မတီသည် သင်ရိုးညွှန်းတမ်း အညွှန်းတော်နှင့် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းစံများရေးဆွဲရန် တာဝန်ခံရမည်။

(ဂ) နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းမဟုတ်သော ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များသည် အစိုးရအဖွဲ့ကသတ်မှတ်သည့်ချီးမြှင့်ငွေနှင့်စရိတ်ကို ခံစားခွင့်ရှိသည်။

(ဃ) ကော်မတီနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ရုံးလုပ်ငန်းတာဝန်များကို ဝန်ကြီးဌာနက စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးရမည်။

(င) ကော်မတီနှင့်စပ်လျဉ်းသည့်ကုန်ကျစရိတ်များကို ဝန်ကြီးဌာန၏ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှကုန်ခံစေရမည်။

(စ) ကော်မတီသည် အမျိုးသားပညာရေးရည်မှန်းချက်များ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဥပဒေနှင့်အညီ လိုအပ်သောအဖွဲ့များကို ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်နိုင်သည်။

၄၄။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေပုဒ်မ ၄၁ (က) မှ “ကော်မရှင်” ဟူသော စကားရပ်ကို “အမျိုးသားသင်ရိုးညွှန်းတမ်းရေးဆွဲရေးကော်မတီ”ဟူသော စကားရပ်ဖြင့် အစားထိုးမည်။

၄၅။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေပုဒ်မ ၄၁ ပုဒ်မခွဲ (ခ)ကို အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးမည်။

“(ခ) မသန်စွမ်းသူများအတွက်သင်ကြားရမည့် အထူးပညာရေး အစီအစဉ်၏သင်ရိုးညွှန်းတမ်းကို သက်ဆိုင်ရာပညာရေး နယ်ပယ်အသီးသီးမှပညာရှင်များနှင့် ညှိနှိုင်းအတည်ပြု ပြဋ္ဌာန်းပေးရမည်။”

၄၆။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေပုဒ်မ ၄၂ ပုဒ်မခွဲ (က) ကို အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးမည်။

“(က) အစိုးရကျောင်းများနှင့် အခြားကျောင်းများ အပြန်အလှန် ဆက်သွယ်ကူးပြောင်း သင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် ကူညီဆောင်ရွက်ရမည်။”

၄၇။ အမျိုးသားပညာရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၄၃ နှင့် ၄၄ ကို ပယ်ဖျက်မည်။

၄၈။ အမျိုးသားပညာရေး ဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၆ ကို အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးမည်။

“၄၆။ မိဘ သို့မဟုတ် အုပ်ထိန်းသူသည် မိမိကလေးကို မည်သည့် ကျောင်းတွင်မဆို အပ်ပိုင်ခွင့်ရှိသည်။”

၄၉။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၇ ကိုအောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးမည်။

“၄၇။ မိဘ သို့မဟုတ် အုပ်ထိန်းသူသည် မိမိကလေး၏ ပညာရည်မြင့်မားစေရန်နှင့် စဉ်ဆက်မပြတ်သင်ယူမှု အခွင့်အလမ်းရရှိစေရန် ကျောင်းအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခွင့် ရှိသည်။”

၅၀။ အမျိုးသားပညာရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၄၉ ပုဒ်မခွဲ (က) ကို အောက်ပါအတိုင်းအစားထိုးမည်။

“(က) ပညာရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဤဥပဒေနှင့်အညီ ပံ့ပိုးကူညီမည်။”

၅၁။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၉ (ဂ) ကိုပယ်ဖျက်သည်။

၅၂။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၉ ပုဒ်မခွဲ(ဃ) ကို အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးမည်။

“(ဃ) ပညာသင်ယူရန်အခက်အခဲရှိသူများနှင့် မသန်စွမ်းသူများအတွက် ဆက်လက်ပညာသင်ယူနိုင်ရေး အစီအစဉ်ကို ဖော်ဆောင်ပေးရမည်။ ပြင်ပမှကူညီဆောင်ရွက်ခြင်းကို ခွင့်ပြုနိုင်သည်။”

၅၃။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၉ ပုဒ်မခွဲ(စ) ကို အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးမည်။

“(စ) ပညာရေးဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲရေးကိစ္စများကို ဤဥပဒေနှင့်အညီလွတ်လပ်စွာ စီမံခန့်ခွဲခွင့်ရှိစေရမည်။”

၅၄။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၉ ပုဒ်မခွဲ (ဇ)၏ နောက်တွင် ပုဒ်မခွဲ (ဈ) အဖြစ် အောက်ပါအတိုင်း အသစ်ပြည့်စွက်မည်။

“(ဈ) နိုင်ငံတော်သည် ကလေးများကို ကျောင်းနေအရွယ်တွင် အခမဲ့သင်ယူရေး ပညာရေးပြီးမြောက်သည်အထိ တာဝန်ယူပံ့ပိုးပေးရမည်။”

၅၅။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၁၊ ၅၂ ကိုပယ်ဖျက်သည်။

၅၆။ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၃ ကိုအောက်ပါအတိုင်း အစား